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Z A P I S N I K 

46. sjednice Povjerenstva za vanjsku trgovinu i carine Zastupničkog doma 

Parlamentarne skupštine BiH, održane 8. lipnja 2010. godine 

 
 

Sjednica je započela u 12 sati. 

Sjednicom je predsjedao Slavko Jovičić, predsjedatelj Povjerenstva. 

Sjednici su bili nazočni članovi Povjerenstva: Šemsudin Mehmedović, Mehmed 

Suljkanović, Salko Sokolović, Ekrem Ajanović i Ljiljana Milašin.  

Odsutnost su opravdali: Ţeljko Kuzmanović, Jerko Ivanković Lijanović i Nermina Zaimović 

Uzunović.    

Sjednicu su pratili: Darko Čobanov, zamjenik ravnatelja Ureda za veterinarstvo BiH,  

Milomir Draganić, predsjedatelj UO  Izvozno-kreditne agencije BiH, Lamija Kozarić 

Rahman, glavna ravnateljica Izvozno-kreditne agencije BiH, Nada Rajković, pomoćnica 

federalnog ministra poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Josip Krasni, savjetnik 

federalnog ministra poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Nenad Pandurević, tajnik 

Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma naroda, Medina 

Delalić, viša stručna suradnica u Sektoru za odnose s javnošću PSBiH, Emira Češljar, tajnica 

Povjerenstva za vanjsku trgovinu i carine, i Radomir Marjanović, stručni savjetnik u 

Povjerenstvu za vanjsku trgovinu i carine.  

 

                                                  

Za sjednicu Povjerenstva predloţen je i uz dopunu točke 3. (Tekuća pitanja) jednoglasno 

usvojen sljedeći  

 

                                                     D N E V N I  R E D 

 

1. Usvajanje Zapisnika 44. sjednice Povjerenstva, 

2. Realizacija zaključka sa 78. sjednice Zastupničkog doma – ponovno razmatranje        

Izvješća o radu Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije (IGA) Bosne i Hercegovine 

za 2009. godinu,  

3. Tekuća pitanja: 

a)   Upoznavanje s Informacijom Ureda za veterinarstvo BiH povodom zaključka s 45. 

sjednice Povjerenstva, 

   b)  Upoznavanje s Inicijativom Slavka Jovičića (realizacija zaključka                

                             Kolegija Zastupničkog doma sa 132. sjednice, odrţane 3 lipnja 2010.). 

 

  Ad.1. Usvajanje Zapisnika 45. sjednice Povjerenstva 

Zapisnik 45. sjednice Povjerenstva usvojen je  jednoglasno, bez primjedbi. 

 

 



 

Ad.2. Realizacija zaključka sa 78. sjednice Zastupničkog doma – ponovno razmatranje 

         Izvješća o radu Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije (IGA) Bosne i Hercegovine  

         za 2009. godinu 

 

U uvodnim je napomenama predsjedatelj Povjerenstva Slavko Jovičić rekao da je Upravni odbor 

Izvozno-kreditne agencije BiH, temeljem članka 14. stavak (3) Zakona o osnivanju Izvozno-kreditne 

agencije Bosne i Hercegovine, dana 1. 4. 2010. Parlamentarnoj skupštini BiH dostavio na razmatranje 

Izvješće o radu Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije BiH za 2009. godinu. 

Podsjetio je da je Povjerenstvo na 45. sjednici, odrţanoj 11. svibnja  2010., razmatralo Izvješće o radu 

Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije Bosne i Hercegovine za 2009. godinu te većinom glasova 

prihvatilo Izvješće i predloţilo Zastupničkom domu njegovo usvajanje.  

Zastupnički dom  je na 77. sjednici, odrţanoj 12. svibnja 2010., obavio raspravu o ovome Izvješću, a 

na 78. sjednici, odrţanoj 25. svibnja 2010., odlučio odgoditi raspravu i obvezao Povjerenstvo da 

ponovno razmotri Izvješće i dostavi Zastupničkom domu novo mišljenje. 

U ponovnom razmatranju i raspravi o Izvješću s preciziranim aktivnostima UO Agencije sudjelovali 

su: Milomir Draganić, Lamija Kozarić Rahman, Šemsudin Mehmedović, Mehmed Suljkanović, Ekrem 

Ajanović i Slavko Jovičić. 

Milomir Draganić istaknuo je da se Izvješće odnosi na 2009. godinu, a kako je Agencija u 2009. 

godini poslovala s gubitkom, u njemu nisu sadrţane aktivnosti Upravnog odbora na prevladavanju tog 

stanja. Dalje je kazao da je ostvareni gubitak rezultat jamstva realiziranog na teret  IGA-e, a danog 

tvrtki „Panefin“ iz Srpca, što je oteţalo poslovanje odnosno privremeno, do naplate i povrata sredstava 

po jamstvu, smanjilo vrijednost raspoloţivog kapitala. Iako su sredstva dana po svim propisanim 

pravilima i normama, ovaj rizik uz tadašnje poslovanje ove tvrtke bio je nepredvidiv i rezultat je 

gubitka kupaca i globalne krize. Poslovna politika nalaţe povrat sredstava, po mogućnosti iz redovnog 

poslovanja, a ako to ne bude moguće, realizacijom hipoteke na imovinu ove tvrtke.  

Mehmed Suljkanović istaknuo je značaj Agencije i obvezu Povjerenstva i PSBiH da podrţe njezin rad, 

pogotovo kada se zna njen izričit zadatak da podupire izvoz. Poţelio je uspješniji rad Agenciji od 

dosadašnjeg i predloţio da buduća izvješća budu opširnija i detaljnija, kako bi odmah bila shvaćena i 

usvojena. 

Nakon rasprave Povjerenstvo je suglasno u ocjeni da su: 

 aktivnosti Upravnog odbora u 2009. uglavnom bile povezane s potporom, praćenjem i 

nadzorom tekućeg poslovanja Agencije kroz usvajanje izvješća i informacija o upravljanju i 

poslovanju Agencije, 

 provedene sve najvaţnije aktivnosti, donesene odluke i pokrenute inicijative za nesmetano 

upravljanje i poslovanje Agencije u skladu sa zakonom i načelima zdravog i sigurnog 

poslovanja. 

 

Konstatirano je da su poteškoće u poslovanju Agencije u 2009. godini uzrokovane učincima globalne 

gospodarske i financijske krize na poslovanje izvoznih poduzeća, koja su isključivi  klijenti Agencije. 

Izvozna su poduzeća bila suočena s gubitkom trţišta u Europi i regiji, padom cijena svojih proizvoda te 

nemogućnošću adekvatnog financiranja kod komercijalnih banaka. Mandat Agencije je u preuzimanju 

rizika koji nisu prihvatljivi komercijalnom sektoru, a s ciljem potpore izvoznom sektoru. I u takvim 

uvjetima raste potraţnja za uslugama Agencije kod izvoznika, osobito u dijelu osiguranja, jamstva i 

faktoringa, na što Agencija nije u mogućnosti odgovoriti zbog ograničenih sredstava. 



 

Povjerenstvo je jednoglasno prihvatilo Izvješće o radu Upravnog odbor Izvozno-kreditne agencije 

Bosne i Hercegovine  za 2009. godinu i ponovno će predloţiti Zastupničkom domu njegovo usvajanje.  

  

Ad.3. Tekuća pitanja: 

a) Upoznavanje s Informacijom Ureda za veterinarstvo BiH povodom zaključka s 45. 

sjednice Povjerenstva 

Predsjedatelj Povjerenstva podsjetio je nazočne na zaključak s 45. sjednice Povjerenstva prema kojem 

Ured za veterinarstvo BiH treba izraditi i dostaviti Povjerenstvu informaciju o predstavci Veterinarske 

komore Fedaracije Bosne i Hercegovine s dokazima i činjenicama u vezi s navodima iz predstavke, 

kako bi Povjerenstvo moglo razmatrati predstavku kao točku dnevnoga reda. 

U raspravi su sudjelovali: Darko Čobanov, Nada Rajković, Šemsudin Mehmedović, Mehmed 

Suljkanović i Emira Češljar. 

Emira Češljar istaknula je da se iz tehnički opravdanih razloga nije moglo organizirati razmatranje 

predstavke Veterinarske komore Fedaracije Bosne i Hercegovine kao točke dnevnoga reda prema 

zaključku  usvojenom  na 45. sjednici Povjerenstva. Informacija Ureda za veterinarstvo BiH 

protokolirana je 7. 6. 2010. i podijeljena je članovima Povjerenstva prije početka 46. sjednice. Stoga 

se realizacija zaključka s 45. sjednice odgaĎa za 47. sjednicu Povjerenstva.  

        b)  Upoznavanje s Inicijativom Slavka Jovičića (realizacija zaključka                

             Kolegija Zastupničkog doma sa 132. sjednice, održane 3. lipnja 2010.  

 

Kolegij Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine je na 132. sjednici, 

odrţanoj 3. 6. 2010., razmatrao Inicijativu Slavka Jovičića, zastupnika u Zastupničkom domu PSBiH, 

podnesenu na 77. sjednici Zastupničkog doma, odrţanoj 25. 5. 2010., povodom Informacije UNOBiH 

u vezi sa sudbinom više od 2000 automobila koji su u redovitom sudskom postupku oduzeti bivšim 

vlasnicima i postali vlasništvom drţave, te odredio Povjerenstvo za vanjsku trgovinu i carine 

nadleţnim za razmatranje predloţene inicijative i dostavu mišljenja Zastupničkom domu. 

U raspravi su sudjelovali: Slavko Jovičić, Radomir Marjanović i Šemsudin Mehmedović. 

 

Nakon rasprave Povjerenstvo je jednoglasno usvojilo sljedeći 

 

Z a k lj u č a k 

                Zadužuje se Uprava za neizravno oporezivanje BiH da, u suradnji s nadležnim 

ministarstvom, izradi informaciju o podrijetlu, vrstama, starosti, lokacijama i ostalim releventnim 

podacima o ovim automobilima, te o eventualnoj opravdanosti prijedloga iz obrazloženja Inicijative. 

Inicijativu također dostaviti Upravnom odboru UNOBiH i MVTEOBiH, uz molbu da informaciju o 

utvrđenim i poduzetim mjerama dostave Povjerenstvu. 

 

Sjednica je završena u 13.30 sati. 

 

 

 

 Tajnica Povjerenstva                                                                        Predsjedatelj Povjerenstva 

     Emira Češljar                                                                                    Slavko Jovičić 


